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Referat 
Prosjekt Alrek helseklynge 

Organ Styringsgruppen  

Sted Møterom Tarlebø 2F15, 2. etg. nybygg 
Alrek, Årstadveien 17 

Dato: 04.03.2024 

    Kl: 14.00 – 16.00 

  

Organisasjon Navn Kode Møtt 

Universitetet i Bergen, leder Marit Bakke MB x 

Universitetet i Bergen, rektorat Gottfried Greve GG x 

Universitetet i Bergen – DPF Norman Anderssen NA  

Universitetet i Bergen – MED Per Bakke PB  

Bergen kommune Trond Egil Hansen TEH x 

Bergen kommune, BKSI Rønnaug Frøiland RF x 

Bergen kommune, BHO Ingelin Søraas IS x 

Høgskulen på Vestlandet Monica Wammen Nortvedt MWN  

Høgskulen på Vestlandet Øyvind Midtbø Berge ØMB  

NORCE Tonje Fyhn TF x 

Helse Bergen Randi-Luise Møgster RLM x 

Haraldsplass Diakonale sykehus Rebekka Ljosland RL teams 

Folkehelseinstituttet Øystein Vedaa ØV x 

Vestland tannhelsetjeneste/ 
Vestland fylkeskommune 

Ellen Berggreen EB x 

VID Elisabeth Jeppesen EJ x 

Studentrepresentant Siw Karina Wolfe SKW  

Brukerpanelet – leder og nestleder Eli Sjo og  
Jette Lunemann Hansen 

ES 
JLH 

x 
x 

Observatører:     
 

Klyngefasilitator Alrek helseklynge Berit Angelskår BA x 

Sekretariat:      

Universitetet i Bergen – adm MED Kristin Walter KW x 

 

Sak 07-24 Godkjenning av innkalling, saksliste og referat fra 
forrige møte  

Innkalling, saksliste og referat ble godkjent uten merknader. Ingen saker meldt under 
Eventuelt. Lenke til dokumenter for Styringsgruppen i Teams  Lenke via Sharepoint  
 

 

https://teams.microsoft.com/l/channel/19%3ae57cd322fdb948ccbadef480e9d302e6%40thread.tacv2/Arbeidsgruppen%2520Alrek%2520helseklynge?groupId=c20ec7be-405f-4e2d-9bc9-99aac19c7a02&tenantId=648a24bc-a98d-4025-9c60-48c19a142069
https://universityofbergen.sharepoint.com/sites/TEAM_FellesteamAlrekhelseklynge_General/Shared%20Documents/Forms/AllItems.aspx?RootFolder=%2Fsites%2FTEAM%5FFellesteamAlrekhelseklynge%5FGeneral%2FShared%20Documents%2FArbeidsgruppen%20Alrek%20helseklynge&FolderCTID=0x012000CD85BF867925D2438068FDCBFB49C6F4
https://universityofbergen.sharepoint.com/sites/TEAM_FellesteamAlrekhelseklynge_General/Shared%20Documents/Forms/AllItems.aspx?RootFolder=%2Fsites%2FTEAM%5FFellesteamAlrekhelseklynge%5FGeneral%2FShared%20Documents%2FArbeidsgruppen%20Alrek%20helseklynge&FolderCTID=0x012000CD85BF867925D2438068FDCBFB49C6F4
https://universityofbergen.sharepoint.com/sites/TEAM_FellesteamAlrekhelseklynge_General/Shared%20Documents/Forms/AllItems.aspx?RootFolder=%2Fsites%2FTEAM%5FFellesteamAlrekhelseklynge%5FGeneral%2FShared%20Documents%2FArbeidsgruppen%20Alrek%20helseklynge&FolderCTID=0x012000CD85BF867925D2438068FDCBFB49C6F4
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Sak 08-24 Kriterier for partner og samarbeidspartner Alrek 

helseklynge  

BA innledet om forslaget og drøftingspunktene som var utsendt på forhånd. 

Styringsgruppen kommenterte og drøftet flere av punktene i forslaget: 

Mandatpunkt 2 – hva samarbeidsrelasjoner innebærer i klyngen; 

punkt 3 for samarbeidspartnere om “adgang til å delta som partner i 
samarbeidsprosjekter”. Punktet bidrar ikke til å skille samarbeidspartnere fra andre 
eksterne aktører som inngår som prosjektpartnere i søknader, så det ønskes tatt ut. 

Mandatpunkt 3 - om vurderingskriterier for å bli partner/samarbeidspartner i Alrek;  
punkt 5 om kommersiell aktør; det ble av flere partnere kommentert at det ikke er 
ønsket å få inn klyngepartnere som er kommersielle aktører, dvs. støtte til at kriteriet 
om at søker ikke skal være en kommersiell aktør blir stående som foreslått, uten at det 
settes inn «fortrinnsvis».  
Punkt 7 om søkers størrelse eller betydning ønskes beholdt slik den er foreslått. 

Punkt 5 om “fortrinnsvis fysisk tilstedeværelse i Bergensregionen” for 
samarbeidspartnere, ble det fremmet at “fortrinnsvis” beholdes. F.eks. et nasjonalt 
senter/kompetansesenter som ikke har kontor i Bergen. 
Punkt 3 om «uttrykt ønske fra ett el flere fagmiljø i klyngen», beholdes også. Det ses 
som viktig at noen i klyngen har et ønske og en viss tilknytning til den som søker om 
samarbeid. 

Forslag til avsnitt om ev unntak fra kriteriene ønskes tatt ut for både partner og 
samarbeidspartner. Det er allikevel rom for skjønn innenfor de kriteriene som er satt. 

Mandatpunkt 4 - om inngåelse av nye samarbeidsrelasjoner: 

En stiller seg bak at Styringsgruppen kan foreta behandling av søknader om 
samarbeidspartner. Det vil kreve en endring av mandatet. 

Forslaget om at nye klyngepartnere må vedtas med 2/3 flertall støttes ikke. 
Styringsgruppen ønsker at det skal være konsensus om vedtak om nye partnere. Et 
scenario der 1/3 av klyngen ikke ønsker en ny partner virker uheldig, derfor bør et slikt 
vedtak være enstemmig. 

Styringsgruppen ble enige om at det juridiske må ligge i bunnen for et forpliktende 
samarbeid som innebærer økonomiske forpliktelser. Derfor støttes forslaget om at 
avtaler skal inngås. Det foreslås at avtaler inngås mellom klyngepartner og UiB, etter 
modell fra Kunnskapskommunen Helse Omsorg Vest. Avtaleverk må reetableres for 
dagens klyngepartnere. 

Avslutningsvis ble det drøftet hvorvidt formuleringen i punkt 1 under vurderingskriterier 
for en klyngepartner bør justeres; “har et selvstendig ansvar når det gjelder folkehelse, helse- 

eller omsorgstjenester, forske innen disse områdene eller utdanne helsepersonell”. 

Styringsgruppen argumenterer for at betegnelse om folkehelse må beholdes; viktig at 
helseprofilen fremmes og holdes sterk og bred. Ved et for ensidig fokus på helse 
tjenestene faller hele folkehelseperspektivet ut. Det ble allikevel bedt om at en ser på 
mulig justering av ordlyden (f.eks. “å organisere, forske eller utdanne innen ..”). 
 

Vedtak: Styringsgruppen stiller seg bak forslaget til kriterier for partnere og 
samarbeidspartnere som er fremlagt i møtet, med innkomne kommentarer. Forslaget 
sendes videre til sluttbehandling i Partnermøtet. 
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Sak 09-24 Samarbeidsmidler – rammer for høstens utlysning 
Oppfølging av sak 05-24 fra sist møte. 

MB la frem forslag til rammer for høstens utlysning, og inviterte representanter i 
vurderingskomiteen til å komme med innledende kommentarer.  

Komiteen bemerker at kvaliteten på søknadene er avgjørende ved tildelinger, så vi må 
påse at vi er på riktig nivå når utlysningsteksten utformes. Formålet med endringene må 
være å få bedre søknader. 

Styringsgruppen stiller seg bak forslaget om å øke mulig søknadssum til kr. 400 000. 
Ved å øke summen økes også mulig varighet på prosjektene– inntil 2 år. 

Drøfting av punktet om frikjøp; hvem kan frikjøpes – skal det gjelde alle institusjoner 
eller kun noen? Kan en differensiering av frikjøp drøftes videre; f.eks. fra 20% til 50%? 
Hvis en skal åpne for frikjøp av ansatte i forskerstillinger, så må frikjøp begrunnes og 
fremstå som en rimelig løsning. 
Det er ønskelig at frikjøp testes i kommende utlysning, og så får vi se på erfaringene. 

Rammebetingelsene er viktige for NORCE og FHI for å kunne bruke tid på samarbeids-
prosjekter. Deres finansieringsmodell er annerledes enn for andre partnerne i klyngen. 
De er avhengig av å innhente eksterne midler for å kunne forske. 

HUS fremmet grunnholdningen om at hvis en har en forskerstilling så skal en ikke 
frikjøpes for å forske. Klinikere kan frikjøpes for å drive forskning. Det ble da påpekt fra 
VID og UiB at frikjøp av forskere i forskningsprosjekter er vanlig i UH-sektoren også, 
som i instituttsektoren. 

Punkt som bes ivaretatt videre er mal for søknader (inkl. mulig mal for budsjett) og 
eventuelt tydeligere krav om brukerinvolvering. Komiteens bemerkninger fra sist 
utlysning må også hensyntas. 

Vedtak: Styringsgruppen går inn for at utlysningen av samarbeidsmidler for 2025 (som 
lyses ut høsten 2024) utformes i tråd med vedlagte forslag. 

Avtalt oppfølging videre: Vurderingskomiteen bes følge opp rammene for utlysningen slik 
Styringsgruppen vedtok, inkludert nærmere oppfølging av mal for søknader. Komiteen 
tar et møte i løpet av våren og oppdaterer Styringsgruppen på detaljene i utlysningen 
senest i høstens første møte.  

 

Sak 10-24 Faggruppe for brukermedvirkning – opprettelse og 
forslag til mandat 

BA gjorde rede for saksnotat som var utsendt, med forslag til mandat. 

Drøfting av brukerforståelsen, men enighet om å beholde det i tråd med forslaget. 
Det ble presisert at det forventes et tett samarbeid mellom Brukerpanelet og den nye 
faggruppen. 

Forslag til en språklig endring av punkt 1 i mandatet, formuleringen «fremme en 
delingskultur» tas ut av punktlisten. Dette er ivaretatt i beskrivelsen av faggruppens 
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overordnede funksjon.  Det vesentlige her er å bidra til å øke kompetansen på 
brukermedvirkning.  

Alle partnere vil få et eget brev om opprettelsen av faggruppen, og vil der bli bedt om å 
melde inn ev representanter til gruppen. 

Vedtak: Styringsgruppen slutter seg til foreliggende mandat for en ny faggruppe for 
brukermedvirkning, med de forslag til endringer som fremkom i møtet, og vedtar 
opprettelse av gruppen. 

  

Sak 11-24 Orienteringssaker 

• Oppdateringer fra klyngeleder BA; Klyngen har mange arrangement i vår. 
Særlig fremmes Mobiliseringsseminaret for utlysningen av 104 millioner til 
forskning på helse og omsorg i kommunene, den 8. april. Alrek helseklynge har 
takket ja til å samarbeide med HVL og prosjektet KLAR om arrangement under 
Arendalsuka. UiB er invitert inn som arrangør. Arrangørene deler på kostnader 
ved lokalet. 

 
• Klyngen som samarbeidspartner til Aldring og helse sitt initiativ: 

https://generasjonsfestivalen.no/  Hvis det er andre partnere i Alrek som ønsker 
å delta på festivalen så er de velkomne til å ta kontakt. 
 

• Senter for forskning på kvinnehelse; UiB har tatt initiativ til opprettelsen av 
et senter. Intensjonen er å knytte sammen forskning på kvinnehelse, få mer og 
bedre forskning og å stille sterkere økonomisk. Senteret skal lanseres i løpet av 
våren. Det skal være et arrangement på Litteraturhuset 11. april om kvelden. 
Oppfordring til alle partnere om å melde interesse for deltakelse i senteret.  
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